
Beretning		 	 	
IFA	Kolding	
	
	
Denne	beretning	dækker	perioden	fra	den	stiftende	generalforsamling	den	31.	januar	2019	
	
På	generalforsamlingen	blev	der	godkendt	nye	vedtægter	for	den	nye	selvstændige	forening	
IFA			Idræt	For	Alle.	
	
Når	der	er	holdt	stiftende	generalforsamling	lyder	det	som	om	det	er	en	ny	forening.	
Det	er	det	ikke.	Det	er	en	ny	ledelse	med	de	samme	kendte	aktiviteter	
IFA	–	Idræt	For	Alle		har	eksisteret	siden	1982	
Det	blev	startet	som	et	idrætsprojekt	for	arbejdsløse	
Kolding	Firma	Idræt	(den	gang	Kolding	Firma	Sport)	og	Parkhallen	var	med	fra	starten.	
Kolding	Kommune	gav	dengang	tilskud	på	ca.	100.000	kr.	om	året	til	projektet.	
		
IFAs	nuværende	leder,	Vibeke	Dalby,	blev	ansat	i	1992	og	blev	daglig	leder	af	IFA	i	2000	
Projektet	IFA	voksede	og	voksede	år	efter	år.	I	2002	blev	der	lavet	en	samarbejdsaftale	med	
Kolding	Firma	Sport	(nu	KFI)	om	at	de	skulle	administrer	projektet.	
I	2018	blev	KFI	og	Kolding	Kommune	enige	om	at	projektet	skulle	være	en	selvstændig	
forening	med	egen	bestyrelse.	
Derfor	blev	der	holdt	stiftende	generalforsamling	den	31.	Januar	2019	
	
Bestyrelsen,	som	blev	valgt	på	den	stiftende	generalforsamling,	kom	straks	i	arbejdstøjet.	
	
På	et	konstituerende	møde	efter	generalforsamlingen	blev	der	valgt	formand,	næstformand,	
kasserer	og	sekretær	
	
Bent	Ginnerskov	Jensen	blev	formand	
Herbert	Skovsby	blev	næstformand	
Karin	Pihl	blev	kasserer	
Margit	Vestbjerg	blev	sekretær	
Anett	Bülov	er	bestyrelsesmedlem	
	
Bestyrelsen	har	siden	generalforsamlingen	holdt	6	møder	
	
I	bestyrelsesmøderne	deltager	foruden	bestyrelsesmedlemmerne	også	suppleanterne	og	de	
ansatte,	instruktører	samt	vores	ansatte	på	kontoret		
	
Vi	har	drøftet	økonomien	i	IFA	–	hvad	er	det,	vi	har	overtaget	fra	Kolding	Firma	Idræt	og	efter	
Kolding	Kommune	har	skåret	ned	på	tilskuddet.	
	
Vi	har	drøftet	evt.	samarbejde	med	KFI,	evt.	samarbejde	med	DGI	og	samarbejdet	med	Kolding	
Kommune	
	
Vi	har	drøftet	og	vedtaget	en	ny	forretningsorden	for	bestyrelsens	arbejde	
	
	
	
	
	



I	forbindelse	med	budgettet	for	2019	har	Kolding	Kommune	besluttet,	at	nedsætte	tilskuddet	
til	IFA	
IFA	fik	tidligere	535.000		kr.	om	årets	i	tilskud	fra	Kolding	Kommune	
	
Her	i	2019	er	beløbet	nedsat	til		356.000	kr.	og	i	2020	bliver	beløbet	yderligere	nedsat	til		
233.000	kr.	
	
Kontingentet	er	jo	steget	med	50	kr.	pr.	januar	2019		for	at	kompensere	for	nedgangen	i	
kommunens	tilskud	
	
Man	kan	undre	sig,	at	Kolding	Kommune	har	nedsat	deres	tilskud,	når	man	tænker	på	IFA	har	
følgende	formål	
	
At	tilbyde	alsidige	idrætstilbud	i	dagtimerne	for	at	fremme	medlemmernes	sundhed	og	trivsel	
At	forbedre	deltagernes	fysiske	og	psykiske	velvære	
At	skabe	interesse	for	at	dyrke	idræt	
At	styrke	det	sociale	samvær	om	en	fælles	idrætsaktivitet	
At	give	tilbud	om	kulturelle	oplevelser	udover	idræt	
At	motivere	deltagerne	til	aktivt	at	indgå	i	samfundsmæssige	sammenhænge	generelt	
	
Man	kan	sige,	at	pengene	er	givet	godt	ud	for	at	forhindre	sygehusindlæggelser,	ophold	på	
plejecentre,	ophold	i	sundhedscentre	og	for	at	undgå	at	mange	oplever	ensomhed.	
Så	der	er	mange	penge	at	spare	for	en	kommune,	når	man	har	et	projekt	som	IFA	
	
Vi	skal	i	bestyrelsen	have	et	fællesmøde	med	Kolding	Kommunes	Fritids-	og	Idrætsudvalg	
tirsdag	den	9.	april,	hvor	vi	vil	fortælle	udvalget	alt	det	positive	der	sker	i	IFA.	
	
Vi	vil	hvert	år	holde	møde	med	Fritids-	og	idrætsafdelingen	i	Kolding	Kommune,	så	de	er	
løbende	orienteret	om	de	mange	aktiviteter	i	IFA	
	
Kolding	Kommune	har	nogle	projekter	som	hedder	60+	Frisk	og	Bevæg	dig	for	livet,	som	har	
til	formål,	at	få	flere	til	at	dyrke	motion.	Vi	håber	også	at	de	to	projekter	får	flere	til	at	dyrke	
motion	i	IFA	
	
Når	vi	har	fået	tilrettet	økonomien	i	IFA,	efter	kommunen	har	nedsat	tilskuddet,	kan	vi	
begynde	at	diskutere	om	kontingentet	skal	være	forskellig	alt	efter	hvor	meget	man	deltager	
i/	hvor	mange	hold	man	er	tilmeldt	og	hvilke	hold	man	deltager	på.	
Det	vil	bestyrelsen	drøfte	og	komme	med	et	forslag	til	næste	års	generalforsamling	
	
Vi	har	allerede		i	dag	forskellige	kontingentsatser.	
Vi	har	et	grundbeløb	på	500	kr.	pr.	halvår	dertil	kommer	et	tillæg,	hvis	man	f.	eks.	går	til	
vandgymnastik	i	Slotssøbadet	eller	kongeåbadet	eller	dyrker	pilates,	yoga,	bodybike	eller	
smarttræning		
	
Bestyrelsen	er	optimister	og	ser	positivt	på	fremtiden	for	IFA	
	
Der	er	ca.	1.350	medlemmer	i	IFA	og	alle	de	kendte	aktiviteter	igennem	hele	ugen	fortsætter	
uændret	fremover	i	den	nye	selvstændige	forening	IFA	
Også	de	forskellige	øvrige	aktiviteter	såsom	rejser	og	dagture	i	ind-	og	udland	fortsætter	
	
Vi	har	aktiviteter	i	Parkhallen,	Pulzion	(KFUM	hallen),	Arena	Syd,	Slotssøbadet,	Kongeåbadet,	



	i	Hejls,	i	svømmebadet	på	Brændkjærskolen	og	svømmebadet	på	Marielundskolen.		
	
Men	vi	kunne	godt	tænke	os	at	igangsætte	nye	spændende	aktiviteter.	
Vi	skal	hele	tiden	have	for	øje	at	forny	os.	
Derfor	vil	vi	bede	jer	om	at	skrive	ned,	hvad	I	kunne	tænke	jer	at	nye	spændende	tiltag.	
	
Vi	har	nogle	dygtige	instruktører,	som	bestyrelsen	og	medlemmerne	er	glade	for.	
En	stor	tak	til	instruktørerne	og	Charlotte	på	kontoret	for	jeres	indsats	
	
Jeg	vil	slutte	med	at	takke	bestyrelsesmedlemmerne	for	et	godt	samarbejde.		
	
Samt	en	tak	til	jer	der	er	kommet	i	dag.	
Tak	for	jeres	fremmøde	og	opbakning	til	Idræt	For	Alle	
	
Herefter	overlader	jeg	beretningen	til	forhåbentlig	god	behandling.	
	


